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Zápis z 14. jednání komise Rady hl. m. Prahy Rada světové památky (dále jen „RSP“), dne 30. 11. 2016  

 

 

přítomni: 10 členů komise, dle přiložené prezenční listiny (příloha č. 1)   

nepřítomni:  2 (Mgr. Jiří Vajčner, PhD.; Blanka Švarcová) 

omluveni:  2 (Mgr. Jiří Vajčner, PhD.; Blanka Švarcová) 

neomluveni: 0 

stálí hosté: 3 (Ing. arch. Věra Kučová; Ing. arch. Tomáš Drdácký; PhDr. Kateřina Bečková) 

omluveni: 2 (Bc. Eliška Černá; PhDr. Ivana Kyzourová) 

přizvaní hosté (ad hoc): Mgr. Ondřej Boháč, Ing. Miroslav Čadský, PhDr. Jana Hudcová,  

Ing. Pavel Mathé, Ing. arch. Dominik Aleš, Ing. Lukáš Tittl,  

Ing. Jitka Kyseláková, Ing. arch. Marta Kaliszan, Bc. Karel Kučera 

 

I. Zahájení  

Předseda přivítal přítomné a zahájil jednání.  

II. Schválení zápisu z minulého jednání a organizační záležitosti - schválení účasti hostů: 

a) RSP konsenzem schválila program jednání Komise RSP (viz příloha 2); 

b) RSP konsenzem souhlasila s účastí hostů ad hoc; 

c) RSP konsenzem schválila zápis z minulého jednání (29. 9. 2016) a žádá sekretariát,  

aby ho podle pravidel předložil RHMP; 

 

III. Informace o stavu zpracování Metropolitního plánu 

a) RSP vítá záměr IPR zpracovat časový harmonogram pro zpracování a připomínkování 

Metropolitního plánu. 

b) RSP  doporučuje, aby OPP MHMP byl zastoupen v budoucím odborném týmu pro supervizi 

návrhu Metropolitního plánu. 
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c) RSP vítá záměr uspořádat tematicky specializované konference k vytipovaným otázkám, které 

by měly být v Metropolitním plánu řešeny. 

d) RSP žádá, aby jí na jejích příštích zasedáních byly poskytnuty informace k tématům, která jsou 

předmětem jejího zájmu a jsou řešena Metropolitním plánem:  

 otázka výškové regulace v části 001 a jejím ochranném pásmu 

 otázka diferencovaného charakteru lokalit v části 001 

 otázka funkčního přetížení části 001 

e) V této souvislosti si rada RSP vyhrazuje tato témata dále doplnit. 

 

IV. Dopady turistického ruchu na část 001 a Strategie turistického ruchu 

a) RSP žádá, aby jí byla na příštím jednání předložena Strategie turistického ruchu. 

b) RSP vyjadřuje souhlas s cíli prezentovanými v prezentaci PhDr. Jany Hudcové, vedoucí 

oddělení cestovního ruchu, odboru kultury, zahraničních vztahů a cestovního ruchu (viz příloha 

č. 3). 

c) RSP konstatuje, že je třeba, aby jí k diskuzi byla předložena realizační opatření těchto cílů 

(konkrétní realizační opatření). 

d) RSP žádá, aby jí na příštím zasedání byla předložena Strategie turistického ruchu, a žádá o 

doplňující informace, jak tento podbod bude realizován v koncepčních dokumentech týkajících 

se cestovního ruchu. 

e) RSP konstatuje, že je třeba, aby strategické dokumenty týkající se cestovního ruchu byly 

projednávány s městskými částmi a jejich případné připomínky byly řádně vypořádány. 
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V. Řešení dopravy v historickém centru Prahy (dle plánu hlavních témat – dokončení z minulého 

jednání) 

a) RSP připomíná své stanovisko v zápise ze dne 29. 9. 2016, bod IV., a v návaznosti na něj 

konstatuje, že považuje koncepci P+R parkovišť za nosnou pro zklidnění dopravy v části 001, 

avšak zdůrazňuje nutnost vazby na síť veřejné dopravy.  

b) RSP doporučuje k důkladné úvaze zavedení mýtného systému do centra Prahy. 

c) RSP je nadále přesvědčená, v návaznosti na relevantní Rozhodnutí Mezivládního výboru pro 

světové dědictví a nálezy monitorovacích misí, že další budování podzemních parkovišť v části 

001 je nevhodným řešením, které je obtížně vratné a způsobuje nenahraditelné škody na 

archeologickém dědictví v památkově chráněném území. 

d) RSP zdůrazňuje, že jakákoliv koncepce parkování musí vycházet z odhadu trendu životního 

stylu budoucích generací. 

e) V souvislosti s udržením stálých rezidentů v části 001, případně s jejich početním posílením, je 

řešení parkování odvislé od jejich životního stylu a je třeba pro něj hledat vhodné formy řešení 

případ od případu podle diferenčních charakteristik jednotlivých lokalit. 

f) RSP vzala na vědomí informace o koncepci železniční dopravy s tím, že žádá, aby na jejím 

příštím zasedání byly poskytnuty informace o řešení železniční průjezdné dopravy. 

g) RSP odložila projednávání bodu 5c, vzhledem k jeho mimořádné důležitosti, na příští termín 

zasedání. 

VI. Závěr 

Příští jednání se uskuteční ve čtvrtek 15. 12. 2016 od 13.00 hodin v Salonku primátorky, Škodův palác.  

 

Konec zápisu. 

 

Zpracovala: Bc. Karel Kučera 

Ověřila: Mgr. Simona Vladíková 

Schválil: Mgr. Michal Beneš, CSc.  
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Příloha č. 1 zápisu  
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Příloha č. 2 zápisu  

dne 30. 11. 2016 od 10:30 

v Salonku primátorky hl. m. Prahy v 1. patře Škodova paláce, místnost č. 135 

Jungmannova 35/29, 111 21 Praha 1 

 

Program jednání: 

1. Zahájení 

2. Schválení zápisu z minulého jednání a organizační záležitosti  

– schválení účasti hostů ad hoc 

– schválení programu 

3. Informace o stavu zpracování Metropolitního plánu 

4. Dopady turistického ruchu na část 001 a Strategie turistického ruchu (úvodní výklad a debata) 

5. Řešení dopravy v historickém centru Prahy (dle plánu hlavních témat – dokončení z minulého 

jednání) 

6. Různé  

7. Závěr 
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Příloha č. 3 zápisu  

 

Závěrečná kapitola prezentace: 

 

Informace o stavu turismu v Praze a východiska marketingové 

strategie na rok 2017  

 
PhDr. Jana Hudcová, vedoucí oddělení cestovního ruchu, 

Odbor kultury, zahraničních vztahů a cestovního ruchu MHMP 

 

ZÁKLADNÍ CÍLE ROZVOJE CR V HMP 

 

Základní teze: 

 

Cílem marketingu destinace Praha již nemůže být neustálé každoroční zvyšování počtu 

příjezdů.  

• Centrum Prahy je přetíženo turismem 

• Kvalita života rezidentů se snižuje v jeho důsledku 

• Snižuje se i kvalita zážitku návštěvníků 

• Trend neustálého kvantitativního růstu v této oblasti není udržitelný logisticky, 

ekonomicky  

ani eticky 

 

Vrátit se k základnímu poměru vztahu mezi rezidenty a turisty, vytvořit podmínky pro 

vzájemné soužití a respekt. 

• Posun orientace z kvantity příjezdů na kvalitu návštěvníků             

• Podpora opakovaných návštěv 

• Posílení mimosezonního turismu 

• Posílení turismu mimo historické centrum 

• Dále posilovat domácí zájem o destinaci Praha 

• Předpokladem je změna systému hodnocení statistiky (změnit základní kritérium – 

počet osob)  


